
Typ zápisu  Komise pro digitalizaci (KDIG) 

Pořadové číslo  4/2022 

Termín schůzky  5. 10. 2022 

Název  Zápis z 4. jednání KDIG 

Popis  

Předsedající: Bc. Vojtěch Žák 
Přítomni: Bc. Vojtěch Žák (osobně), BcA. Michal Berg (on-line), Kamila 
Buráňová (on-line), Ing. Jiří Jaroš (osobně), Radim Červenka (on-line) 
Omluveni: Ing. et Bc. Tomáš Šenkeřík, Lukáš Němeček, Mgr. Josef Slovák 
Tajemník: Mgr. Alena Žáčková 
Místo zasedání: Zlín, 21. budova, místnosti 1531 
Začátek a konec zasedání: 16:00 – 17:00 
Zapisovatel: Mgr. Alena Žáčková 

 
1/4/2022 – Úvod 
 
Pan Žák přivítal členy komise, kteří se zúčastnili osobně i on-line a představil program komise. 
 
Do budoucna by nebyly pravidelné zasedání komise, ale termíny by byly podle toho, jak budou 
připraveny materiály k jednání.  
 
Pan Žák požádal o zodpovězení dvou dotazů:   

- Jak vnímáte ZK z pohledu ICT?  
- Jak byste chtěli, aby vypadal ZK cca za 10let? 

 
Pan Berg – v ZK jsou spíše menší firmy, ale mělo by se více zaměřovat na podporu vzdělávání na SŠ 
a VŠ. Lidé se nebudou chtít stěhovat do velkých měst, mohla by to být konkurenční výhoda.  
 
Pan Červenka – z vlastní zkušenosti ví, že je pořád málo osob pro obsazení volných pozic a domnívá 
se, že je nekvalitní školství.  
Aktivní učení IT oborů ve školství a pak nejsou lidé, na to aby v tomto oboru pracovali.  
 
Pan Jaroš – setkání se starosty probíhají pravidelně 2x ročně a informují je o optických kabelech, tak 
aby neodcházeli mladí a měli možnost pracovat z domova. Bohužel starší generace na to neslyší.  
Na UTB je málo studentů na FAI, a i ti, kteří dokončí univerzitu, odchází do velkých měst a nezůstávají 
v kraji. S řediteli SŠ bylo jednání a padla tam otázka, proč neučí informatiku moderně, odpovědí je, 
protože nejsou učitelé.  
 
Paní Buráňová – důležité je zapojovat studenty do praxe, např. Slovácké strojírny se je snaží 
zapojovat. Na Uherskohradišťsku mají jinou zkušenost, že např. na gymnáziu je pozitivní zkušenost.  
 
Pan Červenka – hledat inspirace v zahraničí, např. ve Finsku studenti založí firmu a pracují na 
reálných projektech v době studií.  
 
 
2/4/2022 – Prezentace  
 

1. Pan Jaroš představil prezentaci a rozvedl blockchainové centrum.  
 

2. Dalším dokumentem je integrovaný plán pro strategickou změnu. 
  
Co znamená ICT expert pro ZK – co je pro kraj důležité?  
Chceme, aby bydlel ve ZK a pracoval pro kohokoliv v ČR či ve světě.  
 
Podpora start-upů – zvažuje kraj jinou formu podpory?  
Ano, v TIC je podpora formou kanceláře.  
 
Jak podporovat studenty – motivace formou stipendií s podmínkou v zahraničí?  
Zaplatíme studentovi v zahraničí studium a bude po návratu muset určitou dobu pracovat ve ZK.  
 



Pan Červenka - špatná je jediná centralizace ve Zlíně. Jsem z UH, jsem z VS a proč dojíždět do Zlína, 
jen to dojíždění zabere moc času. Pan Jaroš zjistí odpověď u pana Janči, protože ohledně toho se 
vedla debata, zda by to mohlo vzniknout ve všech okresech.  
 
 
3/4/2022 – Závěr 
 

1. Zmapování použití licencí v KNTB a kde by se dalo ušetřit.  
Pan Žák požádal o zmapování veškerého SW v KNTB.  
Pan Jaroš – je tam spousta zdravotnicích odborných SW. Pan Jaroš ověří ve KNTB co je možné.  
 

2. E-portál  
E-portál půjde od kraje k občanům – toto téma bude zařazeno na dalším jednání komise.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bc. Vojtěch Žák v.r. 
předseda výboru 


